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Verslag van de vergadering van het Permanent Comité voor de 

Voedselketen en Diergezondheid, sectie Toxicologie 

 

 

Datum  : 14 april 2015 

Commissie : Frans Verstraete en Wim de Beuckelaere 

     

Ned.Delegatie  : Kees Planken 

 

 

Samenvatting 

 

Er is positief gestemd over additieven in gedroogde aardappelschijfjes en extract 
of rosemary, een aanpassing in Vo 282/2008 inzake recycled plastic in FCM, pre-

export checks voor amandelen uit de USA, limieten voor ergot sclerotia in cereal 

grains en over PAH’s in voedingsupplementen etc. Gesteund zijn de aanbevelingen 
voor de monitoring van tropane alkaloiden in voedingsmiddelen en voor de 

reductie van ethyl carbamat in oa stone fruits. Gediscussieerd is oa over de import 

van voedingsmiddelen uit Fukushima, over een derogatie voor fusarium toxinen in 

mais en over risk management maatregelen ivm de aanwezigheid van dioxinen en 
PCB’s in vis uit de Baltische regio. 
 
 
AGENDA 

 
A.01 Exchange of views and concluding discussion on possible ways 
forward as regards the Fusarium toxin contamination situation in the 
European maize harvest 2014. Possible endorsement of a statement.  
 
Euromaisiers ziet hoge gehalten in de maïsoogst 2014 en heeft aan de bel 
getrokken. Dit werd ondersteund door de gerapporteerde bevindingen van 

lidstaten waaruit kon worden geconcludeerd dat EU landen die maïs produceren 

voor humane consumptie inderdaad een probleem hebben. Euromaisiers heeft 

voorstellen gedaan voor een tijdelijke derogatie die besproken zijn in de WG AGRI 
van 3 feb en in het SCOPAFF Tox van 11 februari en 10 maart jl. Daarbij bleek dat 

de standpunten van de lidstaten uiteenlopen. Een aantal lidstaten steunden het 
voorstel een aantal andere niet. Er was geen meerderheid voor een derogatie zoals 

voorgesteld door Euromaisiers. 
Voor dit SCOPAFF heeft de Cie naast het voorstel van Euromaisier een aantal 

opties geformuleerd die minder ver gaan dan dat voorstel. Opnieuw zijn de 

lidstaten verdeeld. Wel is duidelijk dat een meerderheid van de lidstaten zich kan 
vinden in een of meer van de opties maar dan wel in verschillende opties. De Cie 

gaat aan de hand van de reacties van de lidstaten bekijken wat een mogelijke 
oplossing kan zijn en zegt het onderwerp verder met een schriftelijke procedure af 

te handelen. Verder praten in WG en SCOPAFF heeft weinig zin omdat de 

standpunten van de lidstaten niet wijzigen. Op voorstel van enkele lidstaten 

waaronder NL zal de Cie er bij Euromaiziers op aandringen zo spoedig mogelijk 
met voorstellen te komen voor mogelijke oplossingen (andere variëteiten, 

procedures etc) zodat dergelijke situaties in de toekomst kunnen worden 
voorkomen. 

Verder informeerde de Cie de lidstaten dat zij op 5 juni op de Expo in Milaan 5 juni 
een seminar organiseren over aflatoxines en climate change. Transport en 

toegangskosten voor twee deelnemers per land (een voor feed en een voor food) 
worden door de Cie betaald.  
 



 

 

 

 
A.02 Common risk management measures as regards the presence of 
dioxins and PCBs in fish from the Baltic region. (FV) - Exchange of views 
and possible endorsement of the outcome of the discussion at the working 
group of 16/01/2015.  
 
Het voorstel voor een regeling voor risk management maatregelen loopt al een 
tijdje. Bepaalde vis (zalm, haring) uit de Baltische regio kan bij een verhoogd 

dioxine gehalte onder bepaalde voorwaarden in de eigen lidstaat verkocht worden. 
Omdat een aantal keren vis uit die regio die mogelijk verhoogde dioxinegehaltes 

had, in andere EU landen is verkocht, zijn deze maatregelen opnieuw tegen het 
licht gehouden. Er zijn een aantal besprekingen geweest met de Baltische staten. 

Polen kwam tijdens de laatste meeting met commentaar op de risk management 
maatregelen. De maatregelen moeten worden afgestemd in verband met 

wijzigingen ten opzichte van de strategie die in november 2013 was afgesproken. 

Tijdens deze SCOPAFF is gesproken over de juridische vorm waarin de 
maatregelen zouden moeten worden vormgegeven, te weten, een aanbeveling of 

een verordening. Een aantal lidstaten is voor een aanbeveling omdat dit relatief 
eenvoudig te doen is terwijl een verordening omslachtig is en veel verplichtingen 

met zich meebrengt. Bovendien betreft het hier maar een beperkt aantal landen. 
Sommige lidstaten zijn wel voorstander van een verordening. De Cie stelt dat het 

een aanbeveling blijft. De discussies, ook over andere technische zaken, zullen 
worden voortgezet in de WG POPS en de WG Baltische staten. 

 
A.03 Exchange of views and possible endorsement of a draft Commission 
Recommendation on the monitoring of the presence of tropane alkaloids 
in food.  
 
Het gaat hier over een aanbeveling voor onderzoek en sorting, die samengevoegd 

zal worden met de aanbeveling voor monitoring van 1 juli 2014. Omdat er al een 

ML is, worden geen indicatieve waarden opgenomen. Sampling zal gebeuren 
volgens Vo 401/2006. De voorgestelde LC-MS methode voor alleen atropine en 

scopolamine moet door iedere lidstaat zijn te realiseren. Op wat kleine 
opmerkingen na wordt het voorstel unaniem gesteund. 

 
A.04 Exchange of views and possible endorsement of a draft Commission 
Recommendation on the prevention and reduction of ethyl carbamate 
contamination in stone fruit spirits and stone fruit marc spirits, repealing 
Recommendation 2010/133/EU.  
 
Ethylcarbamate kan voorkomen in sterke drank afkomstig van met name 
pitvruchten. Een voorstel van de Cie voor een update van de Code of Practice werd 

besproken in de WG Envi van 2 maart jl. Het target level wordt (opnieuw) gesteld 
op 1 mg/l. Naar aanleiding van de discussie heeft de Commissie nog enige 

aanpassingen aangebracht (b.v. over de invloed van koperionen of licht op de 

ethylcarbamaatvorming). Het voorstel wordt unaniem gesteund. 

 

Section B Draft(s) presented for an opinion 

 
B.01 B.01 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a 
draft CommissionRegulation amending Annex II to Regulation (EC) No 
1333/2008 of the EuropeanParliament and of the Council as regards the 
use of riboflavins (E 101) and carotenes(E 160a) in dried potato granules 
and flakes.  
 
Het betreft hier een verzoek van de industrie voor toelating van deze additieven 

om deze naast het al goedgekeurde additief curcumine te kunnen gebruiken om de 
kleur van gedroogde aardappelchips na bewerking terug te brengen tot de 

oorspronkelijk kleur. De lidstaten gaan akkoord na een kleine aanpassing in 

overwegende 4 

 
Stemming:unanimiteit  

 

 
 

 

 



 

 

 

B.02 B.02 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a 
draft Commission Regulation amending Commission Regulation (EC) No 
282/2008 of 27 March 2008 on recycled plastic materials and articles 
intended to come into contact with foods. 
  
Dit betreft een aanpassing van verordening 282/2008 inzake het gebruik van 

recycled plastic in voedselcontactmaterialen. Processen worden door de Commissie 
goedgekeurd op basis van een advies van de EFSA. Door wijzigingen in 

verwijzingen naar procedures in andere verordeningen is het noodzakelijk de 
verwijzing in de Commissieprocedure in artikel 6, lid 1 Van Vo 282/2008 aan te 

passen. De voorgestelde wijziging voorziet daarin. Het voorstel werd vorig jaar om 
juridisch-technische redenen aangehouden: juristen verschilden van mening of de 

gekozen procedure de juiste was (inhoudelijk was er geen verschil van mening). 
Inmiddels is daar wel overeenstemmig over en kan de wijziging worden 

aangenomen. Een lidstaat is principieel tegen de andere lidstaten gaan akkoord. 

 
Stemming: een lidstaat onthoudt zich, de rest is voor. 
 
B.03 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Implementing Regulation (EU) imposing special conditions 
governing the import of certain feed and food originating in or consigned 
from Japan following the accident at the Fukushima nuclear power station 
and repealing Implementing Regulation (EU) No 322/2014.  
 
Geen stemming.  

De Cie heeft het definitieve voorstel erg laat op CIRCA gezet, zodat de meeste 

lidstaten nog geen officieel standpunt hebben en er dus niet gestemd kan worden. 

Daarbij komt dat bij de Cie zelf ook nog eea moet worden afgestemd inclusief een 
interne consultatieronde. Het voorstel ligt daarbij erg gevoelig binnen de Cie. De 

voorzitter presenteert het definitieve voorstel waarin inderdaad is opgenomen dat 

ook producten uit de Fukushima prefecture waarvoor 2 jaar lang geen te hoge 
radioactiveit is vastgesteld van de lijst worden afgehaald. Enkele lidstaten 

waaronder NL zijn daar geen voorstander van om de eerder genoemde redenen. 
Een lidstaat stelt voor om een overwegende op te nemen dat zegt dat 2 

consecutive years zonder te hoge straling niet automatisch betekent dat ook in de 
toekomst producten uit Fukushima na twee vrije jaren van de lijst worden gehaald 

maar dat dit alleen geldt voor deze verordening. Ook heeft deze lidstaat verzocht 
een overwegende op te nemen dat stelt dat ook al zijn producten uit Fukushima 

van de lijst af gehaald, Japan deze producten zal blijven monitoren en de 

resultaten daarvan op hun webiste zal (blijven) plaatsen en de Cie daarover 

regelmatig te informeren. De voorzitter zegt toe deze overwegenden op te zullen 
nemen. Stemming over het definitieve voorstel zal waarschijnlijk in een ander 

SCOPAFF comite plaatsvinden omdat de eerstvolgende SCOPAFF Tox pas op 23 
juni plaatsvindt. De Cie zegt toe de lidstaten tenminste 8 werkdagen voor de 

steming te zullen informeren. Het Poolse incident is overigens nog steeds niet 

opgelost zodat het Poolse voorbehoud bijft bestaan. 

 
B.04 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Implementing Regulation (EU) approving the pre-export 
checks carried out on certain food by certain third countries as regards 
the presence of certain mycotoxins.  
 
Deze kwestie is ook besproken tijdens het SCOPAFF van 28 november jl. 

Het gaat hier over de aanvraag van de USA om hun pre-export Voluntary Almond 
Sampling Program (VASP) controle programma goed te keuren onder artikel 23 

van Regulation (EC) 882/2004’. Door goedkeuring van dit programma zouden 
volgens de US de importcontroles minder dan  1% kunnen zijn. Alle zaken die aan 

de orde gesteld zijn door de FVO missie van 2009 zijn opgelost volgens de Cie. Wel 
had de Cie nog een aantal vragen, zoals wat er gebeurt met teruggestuurde 

ladingen en welke systemen als gelijkwaardig worden gezien aan HACCP. In de 
laatste brief van USA dd juli 2014 is hier antwoord op gegeven. Speciale 

voorwaarden voor de import van amandelen vanuit de US zijn al geschrapt (uit 

884/2014: — het schrappen van bijzondere voorwaarden voor de invoer van 
amandelen uit de VS vanwege gunstige controleresultaten en gunstige uitkomsten 

van de VVB-audit; ).  
Tijdens de Agricont van 3 feb jl. hebben een aantal landen (waaronder NL) vragen 

gesteld over hoe geborgd is dat de ladingen aan alle eisen voldoen, en hoe met 
<1% controle om te gaan als er maar heel weinig ladingen binnenkomen. Ook 

wilde de Cie. wel een prior notificatie doen, maar dan zonder de hele follow-up 



 

 

 

DPE/DPI en ook geen extra kosten, zodat er geen lastenverzwaring is. Ook is 
besloten om een voetnoot op te nemen dat landen waar weinig ladingen aankomen 

ook het recht hebben om te bemonsteren. Nadruk op controle door de douane op 
het moment van invoer dat er een vooraanmelding is gedaan, blijft een belangrijk 

punt. Deze controle op deze vooraanmelding is geen aanleiding is tot het 
berekenen van extra kosten. 

Tijdens de discussie  blijkt dat de zin wat nu precies 1% is en hoe daar mee om te 
gaan nog niet in het voorstel is opgenomen. De Cie past dit alsnog aan en voegt 

een overwegende 13 toe. Prior notificatie heeft de Cie niet meegenomen in het 
voorstel omdat dit zoveel werk met zich meebrengt dat daarmee dit ‘ontlastende’ 

voorstel belastender zou zijn voor de USA dan een normaal importregime. 
 

Stemming:unanimiteit 
 
B.05 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Regulation amending Regulation (EC) No 1881/2006 as 
regards the setting of maximum levels for ergot sclerotia in cereal grains.  
 
Het voorstel voor aanpassing van Vo 188/2006 is besproken in de WG Agri van 15 

jan en 3 feb. jl.  Daarbij was er nog een discussiepunt over de 
rapportageverplichting in artikel 9. In hoeverre kan het uitvoeren en rapporteren 

van een vrijwillige aanbeveling verplicht gesteld worden? Ook was voorgesteld om 
artikel 9 van de 1881/2006 aan te passen om zeker te zijn dat  zowel sclerotia als 

alkaloïden worden bepaald. 
Tijdens de discussie in dit SCOPAFF blijkt er brede steun te zijn om artikel 9.4 van 

Vo 1881/2006 aan te passen zodat zowel bij monitoring als bij data aanleveren 

aan EFSA komt te staan; ‘strongly recommened’ ipv ‘shall’ of ‘should’. Ook wordt 

voorgesteld om in de alinea (artikel 9) over de datalevering aan EFSA de volgende 
zin op te nemen; ‘The occurance data from professional stakeholder organisations 

may be provided to EFSA, if appropiate, in a simplified data submission format, 

defined by EFSA’. Alle lidstaten op een na gaan hier mee akkoord. Een lidstaat kan 
niet instemmen met het voorstel omdat geen verplichtingen voor agrariërs, dus bij 

de bron, zijn opgenomen. 
 

Stemming: een lidstaat onthoudt zich, de rest is voor.       
 
B.06 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Regulation amending Regulation (EC) No 1881/2006 as 
regards the establishment of a maximum level for tropane alkaloids in 
certain foods for infants and young children.  
 
Geen stemming over dit onderwerp, alleen discussie 

Tijdens de WG Agri van 3 feb. jl. steunden een aantal lidstaten het voorstel van de 
UK om geen MLs in te voeren maar om optie 3, onderzoek en GAP op ingrediënten, 

nader te onderzoeken. Andere lidstaten bleken voorstander van een ML op het 

eindproduct. Een voorstel van NL voor een geplande herziening van een eventuele 

ML werd niet overgenomen, omdat deze gebaseerd is op de ARfD en die voorlopig 

niet wijzigt. Ook de vraagtekens rondom analysemethode bleven open.  De Cie 
presenteerde als eindvoorstel een ML voor eindproducten van 5 ug/kg voor 

babyfood met boekweit, gierst of sorghum.  
 

De Cie informeerde tijdens SCOPAFF de lidstaten dat sinds 13 april nieuwe 

formatie van EFSA beschikbaar is waardoor zelfs een ML van 2 of 3 ug/kg 

gerechtvaardigd zou zijn (ivm met overschrijding van de ArfD). De Cie vraagt wat 
de lidstaten denken over het voorstel van 5ug/kg en de nieuwe studie. Conclusie: 

de meerderheid van de lidstaten is voor een limiet. Wel moet verder worden 
gesproken over de gevolgen van de nieuwe studie voor het voorstel van 5 ug/kg. 

Een aantal lidstaten geeft aan dat dit dan substantieel lager moet worden. 
 

Over de onduidelijkheid over de analysemethode en of mais wel of niet moet 
worden meegenomen wordt verder gesproken in de WG. Voor dat laatste is wel 

meer informatie nodig over de hoge gehalten die genoemd worden in RASF. Was 

dit slechts een momentopname of was dat het gevolg van bad practices? De 
resultaten daarvan bepalen mede of rijst moet worden meegenomen. 

 
 

 
 



 

 

 

B.07 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Regulation amending Regulation (EC) No 1881/2006 as 
regards the maximum level of polycyclic aromatic hydrocarbons in cocoa 
fibre, food supplements, banana chips, dried herbs and spices.  
 
De Cie heeft een voorstel gedaan voor aanpassing van de MLs van PAHs in 

voedingssupplementen, kruiden en specerijen, thee en bananenchips. Een nieuw 
onderwerp voor discussie zijn PAHs in cacaovezels die in een lidstaat worden 

gebruikt in light producten. De Cie stelt voor B(a)P in voedingssupplementen een 
ML van 10 ug/kg voor, en voor PAH4 in voedingssupplementen een ML van 50 

ug/kg  (nieuwe opname in Verordening (EG) nr. 1881/2006). 
PAHs zijn aangetroffen in bananenchips, soms in hoge concentraties. De PAHs zijn 

afkomstig uit de (kokos-)olie waarin de chips gebakken worden. Cie stelt voor om 
vooralsnog een ML van 2 ug/kg voor B(a)P en een ML van 20 ug/kg voor PAH4 

vast te stellen, d.w.z. dezelfde als voor kokosolie. 

 
Het voorstel wordt besproken en krijgt brede bijval. Wel komt naar voren dat de 

definities goed moeten worden aangescherpt om te voorkomen dat daar later 
misverstanden over bestaan. Een voorbeeld daarvan is ‘biological ingredients’. De 

industrie heeft die benaming zelf aangebracht maar dezelfde industrie vraagt nu 
aan de Cie wat er mee wordt bedoeld. Het voorstel zal nog een keer in de 

werkgroep voor fine tuning worden besproken waarna gestemd kan worden tijdens 
SCOPAFF Tox van 23 juni. 

  
B.08 Exchange of views and possible opinion of the Committee on a draft 
Commission Regulation amending Annex III to Regulation (EC) No 
1333/2008 of the European Parliament and of the Council as regards the 
use of silicon dioxide (E 551) in extracts of rosemary (E 392).  
 
Een voorstel voor het gebruik van E 551 in extracts of rosmary (E 392). Na enige 

kleine correcties wordt het voorstel unaniem aangenomen. 
 

Stemming: unanimiteit 
 

M1 Following comments received on the implementation of these levels as 
reference value, the proposal is made to add two additional sentences 
(see the end of the statement) one mentioning that the level is applicable 
to the edible part of the food (as provided for in contaminant legislation) 
and clarification when the levels are applicable for leafy vegetables grown 
in glasshouse /under cover 
 

Na de stemming op 10 maart is de Cie opmerkzaam gemaakt op enige  

onvolkomenheden/vergeten zaken in het ‘Statement’. Er ontstaat een discussie of 

het wel kan wijzigingen aanbrengen enige weken/maanden nadat er is gestemd. 

De consensus is dat dit niet kan en daarom wordt besloten dit in de minutes van 

de SCOPAFF mee te nemen en op te nemen in de begeleidende tekst bij de 

Statement. Verder wordt besloten om de wijzigingen niet als verplichting op te 

nemen maar te stellen dat de industrie op vraag van de autoriteiten moet kunnen 

aantonen waar de producten geteeld zijn. 


